

Global Youth Entrepreneurs Forum 2018 「世界青年創業論壇 2018」 Speaker List 講者嘉賓名單

Breakout Session: What makes Greater Bay Area Greater 13:30-14:30



Moderator:

Mr. Sam Wong
General Manager
TusPark HK

主持：
黃子華先生
總經理
香港啟迪中心

Sam Wong, General Manager of TusPark HK

Sam Wong joined TusPark (Tsinghua University Science Park) since 2013, focusing on project incubation, venture investment and strategic acquisition. He transferred to current position as General Manager in TusPark HK in September 2018, which is a business incubator aims to build up an ecosystem for Hong Kong startup and establish a hub where different startup communities can collaborate and transform technology idea to business venture through TusPark global resources.

Before joining TusPark, he was an corporate finance specialist providing financial advisory on merger and acquisition, corporate restructuring, fund raising activities and initial public offering for listed company in Hong Kong.

He is also a Chartered Financial Analyst and holds a Master of Finance degree from the University of Hong Kong.

黃子華 啟迪之星（香港）總經理 黃子華先生目前是啟迪之星（香港）總經理，精于項目孵化、風險投資、戰略並購。此前，他在收並購、企業重組、私募基金及 IPO 領域深耕多年。“啟迪之星”目前是國內線下覆蓋網路最全的創業孵化器，並擁有覆蓋超過 300 個國家與地區的孵化網路。

大灣區是青年發展的新土壤



Speaker:

Mr. Leo Chiu

Venture partner

Spike Ventures

講者:

趙敬賢先生

風險投資合夥人

Spike Ventures

Mr. Leo Chiu, active in Hong Kong and Silicon Valley venture capital, is currently the venture partner of the Spike Ventures, a venture fund for Stanford University Alumni, focusing on Blockchain, AI and big data related ventures. Leo is a hands-on practitioner and a tech savvy entrepreneur. After completing secondary education in Hong Kong, Leo fought his way into Stanford University, graduating with a M.S. degree in Management Science and Technology (aka Operations Research & Engineering Economics), one of the specialized fields out of the STEM discipline.

Leo built and scaled the infrastructure for MyFitnessPal, a big data & AI startup, which was acquired by Under Armour for \$475M. The last four big data/AI startups where Leo served as core contributor all led to successful IPO or M&A (combined valuation of \$1B+).

Leo is now mentoring local college graduates and young adults in Hong Kong and China about innovation-driven entrepreneurship.

趙敬賢先生目前是 Spike Ventures 的風險投資合夥人，Spike Ventures 是斯坦福大學校友的風險投資基金，專注於區塊鏈，人工智能和大數據相關企業，並活躍於香港及矽谷風險投資界。Leo 是一位親力親為的實踐者和精通技術的企業家。在香港完成中學教育後，他進入斯坦福大學，以碩士學位畢業，取得管理科學與技術學位（又稱運籌學與工程經濟學），是 STEM 學科的專業領域之一。

Leo 為 MyFitnessPal 建立並擴展了基礎設施，MyFitnessPal 是一家大數據和 AI 創業公司，由 Under Armour 以 4.75 億美元收購。Leo 作為核心貢獻者的四間數據/AI 初創公司都成功進行了 IPO 或併購（合併估值為 \$1B+）。

Leo 現在正在指導香港和中國的本地大學畢業生和年輕人關於創新驅動的創業。

風投人從不瘋投，如何向不同的投資人作準備



Speaker:

Mr. Lap MAN

Co-founder & Managing Partner
Beyond Ventures

講者:

文立先生

聯合創辦人及管理合夥人
海闊天空創投

Lap Man is Co-founder & Managing Partner of Beyond Ventures, a Hong Kong-based venture capital fund established by several serial Hong Kong entrepreneurs together with eGarden Ventures, a technology/media/telecoms-focused venture capital company with an 18-year investment track record in mainland China. The fund is also supported by leading investment company Hony Capital, which manages more than US\$10 billion in assets.

He is also Founder and former CEO of DYXnet Group, Greater China's leading carrier-neutral network service provider. Launched in 1999, DYXnet Group provides enterprise clients worldwide with MPLS network, Internet access, data centre and value-added solutions.

Before founding DYXnet Group, Man was one of the minds behind LinkAGE Online, which became Hong Kong's largest corporate Internet service provider before being acquired by PSINet in 1998.

Man was honoured in the "Capital Leaders of Excellence" awards scheme in 2009 and appeared two years later in the "Excellence in Achievement of World Chinese Youth Entrepreneurs" rankings organised by the World Federation of Chinese Entrepreneurs Organization.

He was a winner in the 2012 "Asia Pacific Entrepreneurship Awards" and later won the EY Entrepreneur of the Year China award in 2016.

文立為海闊天空創投聯合創辦人及管理合夥人。海闊天空創投是由在中國大陸擁有超過18年投資經驗且專注於科技、媒體和電訊行業的香港創投基金eGarden Ventures及數位香港的連環創業家所建立，並獲管理資金總規模達百億美元的知名投資公司弘毅投資所支持的香港創投基金。

此外，文立也是第一線集團的創辦人及前行政總裁，該集團於1999年成立，現時為大中華區領先的電信中立網絡服務供應商，致力為全球企業客戶提供MPLS網絡，互聯網接入，數據中心和增值解決方案。

在成立第一線集團以前，文立為LinkAGE Online的重要決策者，該公司在1998年被PSINet收購前已是香港最大的商用互聯網服務供應商之一。

文立在 2009 年榮膺「資本傑出領袖」，並在兩年後獲得由世界華商組織聯盟所頒發的「世界傑出青年華商」殊榮。在 2012 年及 2016 年，分別取得「亞太企業精神獎」以及榮獲「安永企業家獎 2016 中國」獎項。

文先生持有香港中文大學日本研究學士學位。他於 1993 年到日本上智大學參加交換生計劃期間，開始對互聯網產生濃厚興趣。

Accelerate the Greater Bay Area



Speaker :

Mr. Leslie Yuen

Founder

Globalization Training Office
(Silicon Valley)

講者:

袁國富先生

創辦人

Globalization Training Office
(矽谷)

Leslie Yuen is the Founder of GTO, headquartered in Silicon Valley. GTO specializes in Startup mentorship, go to market for entrepreneurs in Silicon Valley, China and Latin Americas. Leslie is also a co-producer of Battle Silicon, award-winning reality TV series for technology startup in the Silicon Valley. In recent years, Leslie is the USA Consultant for Hong Kong Cyberport.

Leslie has more than two decades of business experience in globalization marketing and sales management with Eastman Kodak Company, Lionbridge Technologies (Nasdaq: LIOX) and VanceInfo (Nasdaq:PACT). A Hong Kong native, Leslie has deep understanding of both Western and Asian cultures.

In 2013, Leslie serves as Advisor at Hua Yuan Science and Technology Association (HYSTA), a nineteen-year old Silicon Valley-based nonprofit organization that bridges opportunities and mentors business endeavors between the US and China. In 2012, Leslie was the Executive Director where he played a key role in branding and promoting HYSTA. He also fostered the partnership with 21st Century Media, elevating HYSTA to become the sole strategic partner in the USA for the Top-Ten Global Chinese Business Leader Award Ceremony in Beijing. During his tenure, Leslie co-founded China Global Services Alliance, comprised of members from top-tier China and US-based IT consulting and service providers. Within 12 months, two member companies Isoftstone (Nasdaq:IIS) and Hisoft (Nasdaq:HSFT) went IPO in the USA.

Leslie Yuen 是 GTO 的創始人，總部位於矽谷。GTO 專注於創業指導，為矽谷、中國和拉丁美洲的企業家進入市場。Leslie 還是 Battle Silicon 的聯合製片人，這是一部為矽谷技術創業公司的真人秀電視連續劇。近年來，Leslie 是香港數碼港的美國顧問。

Leslie 在伊士曼柯達公司，Lionbridge Technologies（納斯達克股票代碼：LIOX）和文思信息（納斯達克股票代碼：PACT）的全球營銷和銷售管理方面擁有 20 多年的業務經驗。 Leslie 是香港人，對西方和亞洲文化有著深刻的理解。

2013 年，Leslie 擔任華源科技協會（HYSTA）顧問，該協會是一家位於矽谷的十九年非營利組織，旨在為中美之間的商業活動提供機會和指導。 2012 年，Leslie 擔任執行董事，在品牌推廣和推廣 HYSTA 方面發揮了關鍵作用。他還與 21 世紀媒體建立了合作夥伴關係，將 HYSTA 提升為美國唯一的北京十大全球商業領袖獎頒獎典禮的戰略合作夥伴。在他任職期間，Leslie 共同創辦了中國全球服務聯盟，該聯盟由來自中國頂級和美國 IT 諮詢和服務提供商的成員組成。在 12 個月內，兩家成員公司 Isoftstone（納斯達克股票代碼：IIS）和 Hisoft（納斯達克股票代碼：HSFT）在美國上市。